



## PRESSEMITTEILUNG / PRESS RELEASE

Luxembourg, 12.12.2019

### **Weltbeste Sprinter in der Coque zu Gast**

Das Wasser im Centre Aquatique wird kochen, wenn die besten Sprinter der Welt bei der 22. Auflage des Euro Meet vom 24. bis 26. Januar 2020 in der Coque aufeinandertreffen.

Den Organisatoren des Euro Meet ist es gelungen, einige der besten Sprinter der Welt nach Luxemburg zu locken. Im Freistilsprint trifft der Brasilianer Bruno Fratus, WM-Zweiter 2017 und 2019 auf den WM-Dritten von 2017 und Europameister 2018 Benjamin Proud aus Großbritannien.

Bruno Fratus verpasste bei den Olympischen Spielen 2012 als Vierter über 50m Freistil die Bronzemedaille knapp um zwei Hundertstelsekunden und musste sich im Frühjahr 2013 dann einer Schulteroperation unterziehen. 2015 feierte der 30-Jährige mit Bronze bei der Weltmeisterschaft in Kazan sein Comeback und legte mit WM-Silber 2017 in Budapest und 2019 in Gwangju nach, wo er sich nur dem US-Superstar Caleb Dressel geschlagen geben musste.

Sein fünf Jahre jüngerer Konkurrent Benjamin Proud gewann 2017 bei der Weltmeisterschaft in Budapest Bronze über 50m Freistil und Bronze über 50m Schmetterling. Im vergangenen Jahr wurde der Brite Europameister bei den European Championships in Glasgow über 50m Freistil.

Mit Andriy Govorov gesellt sich ein Dritter Superstar im Sprint hinzu. Der Ukrainer ist amtierender Weltrekordhalter (22,27) über 50m Schmetterling und gewann Bronze bei der WM 2017 in Budapest sowie EM-Gold 2016 in London und 2018 in Glasgow.

+++++

### **World's Best Sprinters @ d'Coque**

The water will be boiling at the Aquatique Centre when the World's best sprinters will meet for the 22<sup>nd</sup> edition of Euro Meet from 24 to 26 January 2020.

The organisers have succeeded in attracting some of the best sprinters of the world to Luxembourg. In the freestyle sprint, Brazilian Bruno Fratus, silver medallist at the 2017 and 2019 World Championships will meet the bronze medallist 2017 and European Champion 2018 Benjamin Proud from Great Britain.

Bruno Fratus missed the bronze medal at the Olympic Games 2012 as fourth over 50m freestyle by two hundredths of a second and had to undergo a shoulder operation in spring 2013.



In 2015, the 30-year-old celebrated his comeback with a bronze medal at the World Championships in Kazan and followed with a silver medal at the 2017 World Championships in Budapest and 2019 in Gwangju, where he was beaten only by the US superstar Caleb Dressel.

His five years younger rival Benjamin Proud won bronze in the 50m freestyle and bronze in the 50m butterfly at the World Championships in Budapest in 2017. Last year the Briton became European Champion at the European Championships in Glasgow on 50m freestyle.

The third superstar in sprint is Andriy Govorov. The Ukrainian is the reigning world record holder (22.27) on 50m butterfly and won bronze at the 2017 World Championships in Budapest as well as the 2016 European Championship gold medal in London and 2018 in Glasgow.

*Euro Meet Media Services*

**Good to know:** Ticket Sale: [www.euomeet.lu](http://www.euomeet.lu) Social Media: [Facebook](#) / [Twitter](#)